
Abstrakt 

Východiska: Hexahydrokanabinol (HHC) je polysyntetický kanabinoid, který  

se do České republiky dostal v květnu roku 2022. Je proto žhavou novinkou na trhu 

s konopnými produkty. Produkty obsahující HHC byly velice atraktivní pro mladou 

generaci a před jeho dočasným zákazem byly hojně prodejné pro všechny věkové 

kategorie.  

Cíle: Hlavním cílem této práce bylo zmapovat zkušenosti s užíváním HHC  

u studentů čtvrtých ročníků středních škol v okrese Svitavy v Pardubickém kraji.  

Šlo o zjištění, zda studenti látku užívají, popřípadě jak často, v jaké formě a kde si látku 

obstarávají. Dalším cílem výzkumu bylo zjistit, zda existuje souvislost mezi užitím HHC 

a THC u týchž respondentů.  

Metody: S ohledem na téma práce a její cíle, byl pro výzkum zvolen kvantitativní 

výzkum. Ke sběru dat byl jako výzkumný nástroj zvolen anonymní online dotazník  

na platformě Google formuláře. Pro výzkum bylo osloveno 5 středních škol v okrese 

Svitavy, které poskytly autorce přístup do tříd 4. ročníků, kde byl výzkum realizován. 

Jednalo se o gymnázia/lycea a střední odborné školy. Sběr dat probíhal v průběhu února 

2024. Studenti vyplňovali dotazník na svých chytrých zařízeních. Získaná data byla 

zpracována popisnou statistikou a vložena do práce v podobě tabulek a grafů.  

Výsledky: Celého výzkumu se zúčastnilo 193 respondentů. Z toho bylo 114 žen 

(59,1 %) a 74 mužů (38,3 %). 5 lidí nechtělo uvádět své pohlaví, tedy 2,6 %. 102 (53 %) 

studentů chodili na gymnázia/lyceum a 91 (47 %) na střední odborné školy. Z celkového 

vzorku respondentů 82 (42,5 %) dotazovaných někdy v životě užilo látku HHC. 59 (72 

%) z nich pak přiznali více než jednu zkušenost s užitím. Více užívali opakovaně muži 

(70 %). Při opakovaném užití dominovali studenti gymnázií/lycea (79 %) v porovnání  

se studenty středních odborných škol (68 %). Za posledních 30 dní užilo látku HHC 18 

% dotazovaných z celého vzorku (193). Výzkumem jsme také potvrdili spojitost mezi 

užitím látky HHC a THC, kdy 65 % respondentů prokazatelně užili HHC v návaznosti  

na THC kvůli zvědavosti. Celý výzkum nám získává dostatečné množství informací 

ohledně prvního užití respondentů našeho vzorku a jistých specifik s užitím spojené. 

Také nám umožňuje nahlédnout do pozitivních a negativních zážitků, které studenty 

provázely při užívání HHC. 



Závěr: Tento výzkum je jedním z prvních studií v ČR, který se zaměřuje  

a mapuje užívání HHC u středoškolských studentů, konkrétně v okrese Svitavy. Přínosem 

práce jsou nové poznatky o tom zda studenti užívají, jak často a z jaké důvodu. Dále nám 

studie poskytuje náhled jejich užívání HHC a hledá souvislost s užíváním THC.  
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